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Spørgsmål nr. 723 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren iværksætte en evaluering af lovgivningen ved-

rørende stalking, blandt andet med henblik på at belyse, hvor-

dan man kan yde ofrene i stalking sager bedre beskyttelse, her-

under om det er lovgivningen eller forvaltningen, der er årsag 

til, at ofrene ikke føler sig tilstrækkeligt beskyttede?” 

 

Svar: 

 

Ved lov nr. 112 af 3. februar 2012 om tilhold, opholdsforbud og bortvis-

ning blev reglerne om tilhold, opholdsforbud og bortvisning samlet i en 

lov for at styrke indsatsen for at beskytte personer mod at blive udsat for 

fredskrænkelse, forfølgelse og chikane, herunder stalking. Loven trådte i 

kraft den 1. marts 2012.  

 

Det fremgår bl.a. af loven, at det skal indgå som en skærpende omstæn-

dighed ved fastsættelse af straf for overtrædelse af tilhold, opholdsforbud 

og bortvisning, hvis der har været tale om stalking.  

 

Rigsadvokaten har tidligere på året hørt samtlige politikredse om deres er-

faringer med anvendelse af loven. Politikredsene har i den forbindelse op-

lyst, at erfaringerne med loven generelt er positive, og at loven har skærpet 

fokus på området.  

 

Justitsministeriet finder på baggrund heraf ikke, at der på nuværende tids-

punkt er grundlag for at iværksætte en evaluering af loven. 

 

Justitsministeriet kan i øvrigt henvise til ministeriets besvarelse af 26. fe-

bruar 2014 af spørgsmål nr. 373 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, 

hvoraf det bl.a. fremgår, at sager vedrørende tilhold mv. generelt priorite-

res højt i politikredsene, at flere politikredse har samlet sagsbehandlingen 

af sager om tilhold mv. ét sted i kredsen for at sikre en hurtig og effektiv 

sagsbehandling, og at der i flere kredse er udarbejdet interne retningslinjer 

for behandlingen af disse sager.  

 

 

  

 

 


